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Beskæftigelsesudvalget har i brev af 26. august 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

6 (L 240), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Bent 

Bøgsted (DF). 

Spørgsmål nr. 6: 

”Forskning viser, at sygeplejenormeringer har væsentlig betydning for kvaliteten i 

sundhedsvæsnet i forhold til patienters overlevelse og indlæggelsestid. Hvordan 

mener regeringen, at det bliver muligt at fastholde – eller skabe – patientsikre nor-

meringer, når et stort antal sygeplejersker som konsekvens af lovforslaget risikerer 

at forlade faget?” 

 

Svar: 

Det er helt centralt, at sygeplejerskefaget er attraktivt, så vi både sikrer, at nye 

medarbejdere har lyst til at arbejde inden for området, og nuværende medarbejdere 

bliver i faget. 

Regeringen har allerede indgået en ambitiøs aftale med Danske Regioner om at øge 

antallet af sygeplejersker på sygehusene med 1000 ved udgangen af 2021.  

Der bliver uddannet flere og flere sygeplejersker - fra omkring 2.200 i 2009 til godt 

2.600 i 2021.  

Den fremskrivning, som task force om social- og sundhedsmedarbejder bestående 

af Finansministeriet, Sundheds- og Ældreministeriet, Børne- og Undervisningsmi-

nisteriet, Uddannelses- og Forskningsministeriet, Beskæftigelsesministeriet, samt 

KL og Danske Regioner, lavede i ”Veje til flere hænder” fra 2020 viste en forvent-

ning om, at antallet af beskæftigede sygeplejersker vil stige med ca. 3.700 personer 

frem mod 2025. 

Venlig hilsen 

Peter Hummelgaard 
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